
Protokół 
z posiedzenia Wojewódzkiej Rady BRD w Kielcach 

z dnia 12.03.2015r. 
 
 

Posiedzenie otworzył dyrektor WORD w Kielcach witając wszystkich zebranych, a przede 
wszystkim powitał nowych członków Rady powołanych przez przewodniczącego wojewódzkiej 
rady bezpieczeństwa ruchu drogowego pana płk Wiesława Święchowicza Szefa Wojewódzkiego 
Sztabu Wojskowego w Kielcach oraz pana Edmunda Kaczmarka przewodniczącego konwentu 
starostów województwa świętokrzyskiego. Pan dyrektor jednocześnie przekazał informację o 
rezygnacji z funkcji sekretarza WRBRD pana Tadeusza Solarza i powołaniu przez 
przewodniczącego do pełnienia tej funkcji dyrektora WORD pana Czesława Dawida. 

Następnie sekretarz zgodnie z porządkiem obrad poprosił pana Tomasza Sołtysika 
naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Wojewódzkiej Policji w kielcach o 
przedstawienie stanu bezpieczeństwa na drogach naszego województwa za rok 2014. Pan naczelnik 
przekazał szczegółową ocenę stanu brd za rok 2014 szczególnie zwracając uwagę na geografię 
występujących zdarzeń drogowych w województwie, dróg i ulic najbardziej zagrożonych 
wypadkami a także wskazał na potrzebę podejmowania działań w roku 2015 nakierowanych na 
bezpieczeństwo pieszych oraz walkę z nietrzeźwością uczestników ruchu drogowego i piractwem 
drogowym. Stwierdził, że budowanie bezpieczeństwa w ruchu drogowym to proces długotrwały 
lecz w porównaniu do lat ubiegłych w województwie notuje się znaczną poprawę. 

W dalszej kolejności sekretarz Rady przeszedł do punktu 3 porządku obrad, tj. – zmiany i 
uzupełnienia Celów WRBRD na lata 2014 – 2015, tu pojawił się jeden wniosek złożony przez pana 
Tadeusza Solarza, który zaproponował by uzupełnić „Cele Działań” o organizację Ogólnopolskiego 
finału Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym dla szkół podstawowych i gimnazjalnych we 
Włoszczowie. Wniosek został przyjęty. 

Następnym punktem obrad, o którego realizację sekretarz poprosił pana Michała Piechotę 
było przedstawienie informacji z wydatkowania środków WORD na poprawę bezpieczeństwa w 
ruchu drogowym. Pan Michał Piechota przedstawił członkom Rady szczegółowe informacje na 
temat wydatkowania środków przeznaczonych na brd w roku 2014. Środki te przeznaczono między 
innymi na dzieci i młodzież realizując różnego rodzaju konkursy i turnieje. Zakupiono duża ilość 
kamizelek i elementów odblaskowych, które zostały przekazane nie tylko dzieciom ale i osobom 
starszym. Realizowano również szkolenia dla osób regulujących ruchem drogowym oraz wspierano 
w ramach prowadzonej współpracy Teatr Lalki i Aktora „Kubuś” w Kielcach. Łącznie 
wydatkowano w 2014 r. kwotę 64.256,84 zł. 
 Ponieważ w tej kwestii nikt z obecnych nie zabrał głosu pan dyrektor Dawid dodatkowo 
wyjaśnił jak odbywa się wydatkowanie tych środków oraz to na co mogą takie środki zostać 
przeznaczone. 
Dalej dyrektor ośrodka przeszedł do punktu 4 porządku obrad, czyli do omówienia wydatków 
WORD na poprawę brd w roku 2015. Na wstępie wyjaśnił zebranym skąd wzięła się przeznaczona 
kwota i jak została wyodrębniona z zysku wypracowanego przez Wojewódzki Ośrodek. Dyrektor 
poinformował, że Zarząd Województwa zatwierdził kwotę 400 tys. zł na cele BRD na lata 2015 – 
2018. Dodając do tego kwotę, która nie została zrealizowane w roku ubiegłym i dzieląc tę kwotę na 
lata 2015 – 2018 WORD postanowił na wspieranie działań BRD w 2015 roku przeznaczyć 
254 273,44 zł. 
Po omówieniu planu wydatków i przeznaczonej na te cele kwoty dyrektor Dawid odczytał 
propozycję uchwały w sprawie zatwierdzenia przez wojewódzką radę BRD planu wydatków 
WORD przeznaczonych na poprawę brd w roku 2015. W przeprowadzonym głosowaniu uchwała 
została przyjęta jednogłośnie. 
Następnie sekretarz odczytał propozycję drugiej uchwały zatwierdzającej wydatki WORD na BRD 
w latach 2015 – 2018, która również została przyjęta przez członków Rady jednogłośnie. 
 Po głosowaniu, które kończyło pkt. 5 porządku obrad, pan sekretarz Czesław Dawid 



zaproponował przejście do kolejnego punktu, w którym przewidziano sprawy różnie. O głos 
poprosił pan Marian Buras Wójt Gminy Morawica, który pytał czy są pomysły na realizację 
wschodniej obwodnicy Kielc. Pytanie swoje skierował głównie do GDDKiA O/Kielce ale także i do 
Miejskiego Zarządu Dróg w Kielcach i do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
Sekretarz przekazał głos Pani Małgorzacie Pawelec z GDDKiA, która potwierdziła, że prowadzone 
są rozmowy wstępne, rozpoznawcze ale nie ma wpisanej przedmiotowej obwodnicy do żadnych 
planów realizacji na najbliższe lata. Pani Pawelec nadmieniła także, że główna instytucją 
zainteresowaną tym tematem jest Miasto Kielce i Miejski Zarząd Dróg. W imieniu MZD Kielce 
głos zabrał Pan Dyrektor Piotr Wójcik, który poinformował, ze obwodnica przebiegałaby nie tylko 
terenami należącymi do miasta Kielce ale także na terenach, które należą do innych gmin dlatego 
ważnym jest, aby obwodnica ta miała rangę drogi wojewódzkiej i ŚZDW koordynował to 
przedsięwzięcie. Natomiast Miasto Kilce chętnie włączy się w realizację tego projektu.  

W sprawach różnych nie pojawiły się nowe wątki, dlatego też Sekretarz Rady Pan Czesław 
Dawid w imieniu Pana Przewodniczącego WRBRD Adam Jarubasa podziękował wszystkim 
przybyłym członkom na posiedzenie Rady i tym samym zamknął obrady. 
 
 
 
          Protokołował  
                   insp. ds. BRD 
          

                 Michał Piechota 
 
 


